
Bestyrelsesmøde – Yggdrasil Gruppe 

d. 20.03.2023 

 

REFERAT 

Til stede: Saga, Odin, Røskva, Ole, Ulrik, Morten, Søren og Aja 

 

Punkt Uddybning Beslutning / opgave 

Præsentation af 
medlemmer i 
bestyrelsen 

Odin: Emil i civil, leder i bestyrelsen, tropsleder, studerer 
HA JUR på CBS 
Saga: Helene i civil / mor, har to børn på 1 og 3. Været i 
Yggdrasil siden 2014 - er gruppeleder siden 2016. Er pt 
også juniorleder, men træder ud af grenen efter 
sommerferien. Folkeskolelærer i Vanløse 
Ulrik: Far til Fjølvar, forældre i bestyrelsen (1 år), læge til 
daglig. 
Aja: Klanspejder og juniorleder går i 1.g på Skt. Annæ,  
Morten: Ny formand for bestyrelsen. Far til Thyra, som er 
juniorspejder, snart Niels som mini, har været spejder i 
mange år, bor på Frederiksberg, arbejder i Aalborg pt 
med opstart et bestyrelsesforskningscenter og er leder 
for 80 mennesker.  
Ole: Gift med Anette (A38), spejder siden ’64. Er kasser 
på vegne af Anette. Har været med helt tilbage fra da 
Yggdrasil blev startet.  
Søren: Far til Uror (trop), forældre i bestyrelsen (1 år), 
har et autoværksted i Rødovre, praktisk gris for gruppen.  
Røskva: Leder i gruppen siden 2016, gruppeleder med 
Saga. Har to børn på 3 og 5, Gift med Frigg som er 
minileder. Miljømedarbejder i Egedal. 

  

Økonomi Der er stadig en del spejdere og leder der ikke har betalt 
kontingent pr. 1. marts. Ole deler sedler ud med dem der 
skylder.  
Økonomien ser ellers fin ud. Vi har fået en mindre 
indtægt ved omdeling af bøger for Frederiksberg 
Stadsarkiv  

 

Sommerlejr 2023 Saga bringer op, at vi har en del ledere, der deltager på 
sommerlejr, såfremt deres børn og partnere også kan 
deltage. Det er et stort ønske for lederne at kunne forene 
det og det ønsker vi egentlig at rumme, men vi skal 
drøfte hvordan betaling skal foregå for de personer, der 
ikke er med som reelle ledere. Om det er noget at 
gruppen betaler eller deler med de ekstra personer.  

Det besluttes at den udgift 
til ekstra personer der er 
på lejre/ture afholdes af 
gruppen (som dækning af 
underskud efter 
lejren/turen) 
Det besluttes, at børn der 
har samme alder som de 
yngste spejdere vi har i 
gruppen, skal betale på 
lige fod som spejdere, 
ved deltagelse i ture med 
egenbetaling. 

Grupperådsmøde 
2024 

Saga deler en idé om at samle grupperådsmøde og 
”forældre-weekend” i en samlet weekend. Fordelen er 
især at vi samler lidt spejder over færre weekender.  
Odin nævner at der kan være en udfordring, at det 

Vi beslutter at GL kan gå 
videre med at 
sammenlægge 
weekenden, sådan at vi 



måske er nemmere at bruge 2 timer på GRM ved bare 
lige at stikke ned i hytten eller være med en weekend.  
Søren nævner at man måske lige skal have ekstra obs 
på rengøring/lokaler ift. afholdelse af selve GRM. 
Morten nævner også, at forældre-weekenden især var 
god fordi aktiviteterne var fede og det skal vi holde fast i. 
Det gør også at søskende kan blive mere tændte på 
også at blive spejdere.  

forener forældreweekend 
med GRM.  
FUN-patruljen vil 
understøtte med at finde 
forældre der kan hjælpe.  

Roller / 
ansvarsområder i 
bestyrelsen 

Vi taler om hvad der er bestyrelsens rolle og ansvar. Vi 
taler om, at det er bestyrelsen der skal støtte op om 
spejderarbejdet og har en fornemmelse for hvordan vi 
vores spejdergruppe er og hvilken ledergruppe der er. 
For at kunne understøtte er der så også brug for 
kommunikation om ønsker og behov.  
Vi taler om at bestyrelsen skal fungere som 
sparringspartner, men måske også aflastning. At det er 
vigtigt at bestyrelsen ikke udelukkende dikterer hvordan 
spejderarbejdet skal være.  
Vi taler om at GL’ere gerne vil bruge mere tid på 
lederudvikling, gruppeledelse og understøttelse af 
ledernes spejderarbejde og mindre på 
bestyrelsesarbejde der ikke lægger i direkte tråd med det 
– bestyrelsen bakker op.  

Saga og Røskva vil til 
næste gang skabe 
overblik over, hvilke 
opgaver vi ser i 
bestyrelsen og hvad vi ser 
som vores opgaver, så vi 
har noget at snakke ud fra 
at få fordelt roller og 
ansvar i bestyrelsen.  

Løs snak Vi taler om en masse gode ting, som vi skriver ned for at 
huske det:  
- Spændende øvelser med beredskaber der kan komme 
ud og vise, hvordan man ikke skal gøre ved håndtering af 
ild og bål. 
- En idé om at gruppen kunne facilitere fx førstehjælp 
med betaling, der kunne gå ubeskåret til gruppen 
- Fun-patruljen vil prøve at aktivere forældre blandt andet 
gennem en liste, hvor man kan have nemmere ved at 
trække på forældre. Vi taler om at det er godt hvis det 
kan blive meget konkret – så man nemt kan se hvem der 
kan bidrage med hvad. Og gøre det tydeligt for forældre, 
at man også selv skal kunne spille ind og tage ansvar, for 
det man byder ind med, så vi ikke står med for meget 
aktivering.  
-  

 

Evt.  Punkt til næste møde:  
- En drømmeliste: Hvad er det vi gerne vil, hvad er det 
fedeste? Hvad drømmer vi om? Både ledere og 
spejdere. 
Førstehjælpskasse: Saga vil få fyldt op i den nuværende 
kasse inden vi skifter abonnement 
Dato til næste møde.  
 

Saga og Røskva står for 
at have en drømmeliste 
med til næste møde.  
 
Næste bestyrelsesmøde 
er 30. maj kl. 19-21 

  


